
 

 

Zápis ze schůze Školské rady při Základní škole Prokopa Velikého 

 ze dne 14. 5. 2024, 16:30 hod. 

 

Zákonní zástupci nezletilých žáků: 

pí JUDr. Adriana Vavrušková - přítomna 

pí Ing. Kateřina Ledvinová - přítomna 

pí Ing. Nikola Holá - přítomna 

 

Pedagogičtí pracovníci: 

pí Mgr. Martina Martínková - přítomna 

pí Ing. Eva Mazuchová - přítomna 

pí Mgr. Štěpánka Novotná - přítomna 

 

Zástupci zřizovatele: 

pí Stanislava Kiliánová - přítomna 

pí Jana Kavříková - omluvena 

p. Ing. Jan Pospíšil - omluven 

 

Hosté: 

Mgr. Kateřina Koděrová, ředitelka školy 

 

 Program: 

1.  Zahájení zasedání, přivítání zúčastněných členů ŠR. 

2.  Zvolení zapisovatele 

3. Projednání aktualizace Školního řádu na rok 2024/2025   

4. Různé, diskuse 

 

1. Přítomné přivítala předsedkyně Adriana Vavrušková, konstatovala, že ŠR je usnášení schopná.  

2. Zapisovatelkou byla zvolena Adriana Vavrušková. 

3. Jednání ŠR zahájila předsedkyně ŠR, která předala slovo paní ředitelce, aby ostatním členům ŠR 

přiblížila změny v aktualizaci Školního řádu, který bude účinný od začátku školního roku 

2024/2025. Paní ředitelka zúčastněné informovala o tom, že jsou zapracovány zejména tři oblasti, 

a to: 

a. žákům se zakazuje vnášet, prodávat, podávat anebo zde užívat návykové látky a jedy, 

anebo takové látky, které napodobují tvar a vzhled návykových látek nebo evokují 

jejich chuť. Dle vysvětlení paní ředitelky jde zejména o to, že žáci, zejm. na druhém 

stupni, začali do školy vnášet i různé jiné varianty návykových látek a odkazují se na 

to, že neporušují školní řád. Je zde riziko, že budou užívat zakázané látky vzhledem 

k jejich věku. 

b. žákům bude nově doporučeno nenosit do školy mobilní telefony, chytré hodinky a ani 

jiná elektronická zařízení. Důvodem tohoto doporučení je stále častější používání 

elektronických zařízení v průběhu výuky, ale také během písemných zkoušek. 



c. nejdůležitější změnou je zapracování Metodického doporučení MŠMT k prevenci a 

postihu záškoláctví a omlouvání žáků z vyučování (MŠMT – 780/2024-1 ze dne 

5.2.2024).  Tato změna zavádí zejména povinnost zástupců žáků uvádět a dokládat 

důvody nepřítomnosti žáka ve škole (nejpozději do 3 kalendářních dnů od počátku 

nepřítomnosti žáka), dále systém kontaktu zákonných zástupců školou při 

neomluvených absencích žáka. Celou novou částí je postup školy při podezření ze 

záškoláctví. Dále byl upraven systém hodnocení chování žáků při porušení školního 

řádu. 

Aktualizace Školního řádu na rok 2024/2025 byla školskou radou projednána. Paní ředitelce bylo 

doporučeno, aby na začátku nového školního roku informovala krátce emailem všechny zákonné 

zástupce s uvedením hlavních změn tohoto Školního řádu. Zároveň by tyto změny měly být 

projednány na prvních třídních schůzkách třídními učiteli. 

4. V rámci bodu různé informovala paní ředitelka o těchto bodech: 

➢ pedagogická rada proběhne dne 19.6.2024 – uskuteční se na ni volba nových zástupců ŠR 

z řad učitelů. Na škole bude 30 dní předem oznámeno, že se koná volba nových zástupců 

z řad učitelů a rodičů. Volba z řad rodičů proběhne na mimořádném setkání spolku rodičů 

a přátel školy do konce 06/2024. 

➢ hospodaření školy za rok 2023 dopadlo s kladným výsledkem. 

➢ z projektu O2 chytrá škola se podařilo škole získat 99 300,- Kč na školení žáků, rodičů a 

pedagogů. Projekt probíhá v termínu 02-11/2024. 

➢ spolek rodičů a přátel školy daroval škole částku 94 500,-Kč Kč, ze kterého byl zakoupen 

skleník a nové záhony v zahradě školy. Zároveň přes letní prázdniny proběhne výstavba 

zastřešení posezení na zahradě určené pro výuku žáků.  

➢ z projektu NPO  digipropast bylo  škole přiděleno 366 tis. Kč – zajištění mobilních zařízení 

pro sociálně slabé žáky (dle požadavků a kritérií Národního plánu obnovy – prevence 

digitální propasti, metodika na: edu.cz/digitalizujeme). V současné době je v digikiosku 

školy umístěno 25 zařízení; děti je plně využívají. Budou pořízena další. Škola však narazila 

na v současné době nefunkční pokrytí wifi (vzduchem). Přes letní prázdniny by škola ráda 

zrealizovala pokrytí školy kabelovou sítí, aby nedocházelo k výpadkům IT systému. 

Zároveň paní ředitelka informovala o tom, že se podařilo zajistit od společnosti TOYOTA 

dodání novějších notebooků pro žáky do učeben (současné byly pořízeny v roce 2006 a již 

nestačí soudobým aplikacím a programům). 

➢ kapacita školy je již plně navýšena, tj. škola nemůže nabírat více žáků. 

➢ žáci z Ukrajiny se plně zapojují do aktivit školy, a to i mimoškolních akcí. 

➢ zástupkyně paní ředitelky Mgr. Martínková informovala přítomné o tom, že bude od 

následujícího školního roku probíhat výuka plavání s časovou dotací 20 hod. ve 2. pol. 

druhé třídy a 20 hod. v 1. pol. třetí třídy. Zároveň byly ze strany školy upraveny požadavky 

na vedení výuky plavání s poskytovatelem těchto služeb. 

Na závěr poděkovala paní Vavrušková za účast na zasedání.  

 

 

 V Kolíně dne 14. 5. 2024                                              

  Zapsala: Adriana Vavrušková 


